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To nie ten prokurator â€“ sprostowanie
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Na proÅ›bÄ™ prokuratora Karola Blajerskiego, rzecznika prasowego Prokuratury OkrÄ™gowej w
Lublinie, prostujÄ™ nieprawdziwÄ… informacjÄ™ podanÄ… 28 stycznia tego roku w tekÅ›cie
zatytuÅ‚owanym &bdquo;Gonienie króliczka po caÅ‚ym Å›wiecie&rdquo;. OtóÅ¼ to nie pani
prokurator Agnieszka Adamowicz prowadzi i nadzoruje Å›ledztwo, o którym pisaÅ‚em w tym
tekÅ›cie. Åšledztwo &ndash; no wÅ‚aÅ›nie, jak je okreÅ›liÄ‡? Nazwijmy je Å›ledztwem w sprawie
paleÅ„ koni urodzonych w Stadninie Koni Janów Podlaski. Przypomnijmy z grubsza o co chodzi.

We wspomnianym tekÅ›cie napisaÅ‚em tak:Chodzi o szeroko zakrojonÄ… akcjÄ™ przesÅ‚uchiwania
ludzi, którzy kupili konie (zarówno czystej krwi arabskiej, jak i angloarabskie czy póÅ‚krwi) urodzone
w Stadninie Koni w Janowie Podlaskim do roku 2016 wÅ‚Ä…cznie. Te przesÅ‚uchania majÄ…
miejsce zarówno w Polsce, jak i poza jej granicami. Na pewno w wielu krajach Europy Zachodniej.
PolicjÄ™ (czy to w Polsce, czy poza granicami naszego kraju) dziaÅ‚ajÄ…cÄ… na zlecenie polskiej
prokuratury interesuje gÅ‚ównie to, czy koni kupione w janowskiej stadninie majÄ… tzw. palenia.
DokÅ‚adnie je dokumentujÄ…, fotografujÄ…c je.  PostawiÅ‚em wówczas tezÄ™, Å¼e prokuratura
szuka dowodów na zÅ‚amanie ustawy o ochronie zwierzÄ…t. Ta ustawa zostaÅ‚a w 2005 roku
znowelizowana i od tego roku formalnie obowiÄ…zywaÅ‚ w Polsce zakaz znakowania zwierzÄ…t
poprzez wypalanie czy wymraÅ¼anie. W przypadku koni naleÅ¼aÅ‚o zaprzestaÄ‡ wypalania
znakami rasowymi czy znakami poszczególnych stadnin (pod siodÅ‚em), a takÅ¼e naleÅ¼aÅ‚o
zaprzestaÄ‡ wymraÅ¼ania numerów przyÅ¼yciowych (na szyjach koni). Przez jakiÅ› czas
identyfikacja koni miaÅ‚a siÄ™ opieraÄ‡ jedynie na paszportach oraz opisach graficznych. Dopiero
w 2009 roku Komisja Europejska wydaÅ‚a ustawÄ™ regulujÄ…cÄ… kwestiÄ™ elektronicznej
identyfikacji zwierzÄ…t, czyli czipowanie koni urodzonych po 1 lipca 2009 roku. OczywiÅ›cie plus
obowiÄ…zek paszportu, w którym doszÅ‚a rubryka na kod zawarty w czipie. Tak byÅ‚o formalnie. A
jak byÅ‚o w rzeczywistoÅ›ci? W janowskiej stadninie konie byÅ‚y palone jeszcze dÅ‚ugo po 2005
roku. Konkretnie do 2018 roku. Od 2019 byÅ‚y juÅ¼ czipowane.TakÅ¼e w innych paÅ„stwowych
stadninach konie byÅ‚y palone po 2005 roku. PrzykÅ‚adowo &ndash; w Racocie do wiosny 2020
roku. Podobnie w Liskach.  Przy okazji korespondencji z Panem Rzecznikiem Prokuratury
próbowaÅ‚em dowiedzieÄ‡ siÄ™ czegoÅ› wiÄ™cej. Kto prowadzi to Å›ledztwo (nazwisko
prokuratora)? Czego ono formalnie dotyczy? Co byÅ‚o podstawÄ… jego wszczÄ™cia? Czy
prowadzone Å›ledztwo obejmuje teÅ¼ konie z innych paÅ„stwowych stadnin? ProsiÅ‚em o
sygnaturÄ™ sprawy.Oto fragment odpowiedzi Pana Rzecznika: Åšledztwa w sprawie dziaÅ‚ania
na szkodÄ™ Stadniny Koni Janów Podlaski sp. z o.o. nie prowadzi i nie nadzoruje Pani
Prokurator Agnieszka Adamowicz. Åšledztwo pozostaje w nadzorze Prokuratury Regionalnej
w Lublinie. Nie sposób antycypowaÄ‡ kiedy zostanÄ… nadesÅ‚ane materiaÅ‚y ze zleconych
poza granice RP czynnoÅ›ci  dowodowych, toteÅ¼ oszacowanie terminu zakoÅ„czenia
Å›ledztwa nie jest moÅ¼liwe. Åšledztwo toczy siÄ™ pod sygnaturÄ… RP I Ds. 9.2016.
PozostaÅ‚e informacje ze Å›ledztwa powinny pozostaÄ‡ objÄ™te tajemnicÄ…
pozstÄ™powania przygotowawczego dla dobra Å›ledztwa.  Nieusatysfakcjonowany takÄ…
odpowiedziÄ…, wysÅ‚aÅ‚em takie oto pytania w trybie ustawy o prawie prasowym.1. Kto prowadzi to
Å›ledztwo (nazwisko prokuratora)?2. Czy to Å›ledztwo jest prowadzone &bdquo;przeciw
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komuÅ›&rdquo;, a jeÅ›li tak, to przeciwko komu?3. Czy to Å›ledztwo jest prowadzone &bdquo;w
sprawie&rdquo;, a jeÅ›li tak, to jak sÄ… sformuÅ‚owane zarzuty? Czego dotyczy to Å›ledztwo?4.
Kiedy zostaÅ‚o wszczÄ™te i  co byÅ‚o podstawÄ… jego wszczÄ™cia?5. Czy Å›ledztwem tym
objÄ™te sÄ… teÅ¼ inne paÅ„stwowe stadniny koni? Jak do tej pory nie otrzymaÅ‚em odpowiedzi.
ChciaÅ‚bym jednak zwróciÄ‡ uwagÄ™ jeden fragment maila Pana Rzecznika: Åšledztwa w
sprawie dziaÅ‚ania na szkodÄ™ Stadniny Koni Janów Podlaski sp. z o.o. nie prowadzi i
nie&hellip; MoÅ¼na z niego wywnioskowaÄ‡, Å¼e nie jest to Å›ledztwo dotyczÄ…ce Å‚amania
znowelizowanej w 2005 roku ustawy o ochronie zwierzÄ…t, bo gdyby tak byÅ‚o, to musiaÅ‚oby ono
obejmowaÄ‡ takÅ¼e inne paÅ„stwowe stadniny. A jak do tej pory nie byÅ‚o sÅ‚ychaÄ‡, aby
prokuratura w Polsce prowadziÅ‚a jakieÅ› czynnoÅ›ci w sprawie paleÅ„ w innych stadninach, ani aby
policja w innych krajach interesowaÅ‚a siÄ™ &bdquo;w ramach pomocy miÄ™dzynarodowej&rdquo;
paleniami koni kupionymi z Polski, a pochodzÄ…cymi z innych niÅ¼ janowska stadnina. 
PodsumowujÄ…c. W tekÅ›cie &bdquo;Gonienie króliczka po caÅ‚ym Å›wiecie&rdquo; postawiÅ‚em
tezÄ™, Å¼e pani prokurator Agnieszka Adamowicz, prowadzÄ…ca przedÅ‚uÅ¼ane od wielu lat
Å›ledztwo w sprawie rzekomej niegospodarnoÅ›ci w SK Janów Podlaski w czasach kiedy kierowaÅ‚
niÄ… Marek Trela, rozszerzyÅ‚a to Å›ledztwo o nowy wÄ…tek. O Å‚amanie znowelizowanej ustawy
o ochronie zwierzÄ…t. MyliÅ‚em siÄ™ &ndash; stÄ…d to sprostowanie. Nowe Å›ledztwo &bdquo;w
sprawie dziaÅ‚ania na szkodÄ™ Stadniny Koni Janów Podlaski sp. z o.o.&rdquo; prowadzone jest
przez innego prokuratora, w innej Prokuraturze (nie OkrÄ™gowej, a Regionalnej w Lublinie).Ale
jedno siÄ™ nie zmieniÅ‚o. Sytuacja ta jest klasycznÄ… ilustracjÄ… starego polskiego porzekadÅ‚a
&ndash; &bdquo;jak siÄ™ chce psa uderzyÄ‡, to kij siÄ™ znajdzie&rdquo;. Tym psem jest Stadnina
Koni Janów Podlaski, a poÅ›rednio (a zapewne gÅ‚ównym celem) Marek Trela. Tyle Å¼e kij
wziÄ…Å‚ do rÄ™ki inny prokurator.Marek Szewczyk
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